
Onderwerpen voor presentatieavond

Het college wil graag de raad mondeling informeren over de volgende 
onderwerpen.

Hulp in de huishouding
Er zijn een aantal ontwikkelingen te melden rond het onderwerp hulp in de 
huishouding. Het college wil u informeren over deze ontwikkelingen in relatie 
tot de visie op het Sociaal Domein
Duur: 1 uur, portefeuille: Overweg

Antares
De afgelopen periode is intensief overlegd met WSL en Voilà over de 
exploitatie van MFC Antares. Deze exploitatie is vanaf de start verliesgevend. 
Samen met WSL is gezocht naar mogelijkheden om de exploitatie te 
verbeteren. Wij willen de raad informeren over de mogelijkheden die wij 
daartoe zien. 
Duur: 1,5 uur, portefeuille: Van Beurden en Dragt. 

Informatieplan Sociaal Domein
Alle informatiestromen en de verbanden en afhankelijkheden daar tussen 
rond het Sociaal Domein zijn in kaart gebracht. Ook is in kaart gebracht waar 
verbeteringen moeten worden aangebracht. Het college wil u informeren over 
dit overzicht en de te nemen maatregelen.
Duur: 1 uur, portefeuille: Van Beurden, Dragt en Overweg

Raadsinformatiebrief

Portefeuille Vermeulen

Voortgang exploitatievergunning casino

Jack’s Casino (locatie Theo Meijer Sport) heeft bezwaar gemaakt tegen de afwijzing 
van hun aanvraag om een casino te mogen exploiteren. Het verweer hiervoor is 
namens de burgemeester opgesteld en de commissie bezwaarschriften heeft haar 
zitting voor de behandeling van het bezwaar geagendeerd voor 16 november. Jack’s 
Casino heeft ook bezwaar gemaakt tegen het besluit op hun Wob-verzoek (Wet 
openbaarheid van bestuur). De gevraagde stukken zijn, in overleg met Hotel Gaming 
BV (locatie Van der Valk), gedeeltelijk onleesbaar gemaakt uit oogpunt van het 
bedrijfsbelang van Hotel Gaming BV. Jack’s Casino eist volledige inzage in de 
stukken. De behandeling van dit bezwaarschrift vindt ook plaats op 16 november. 
Hotel Gaming BV is op dit moment met een adviesbureau aan het werk, om te 
bekijken welke onderzoeken benodigd zijn om de locatie van Van der Valk geschikt te 
krijgen voor de bouw van het casino. De concept-vergunning voor Hotel Gaming BV 
wordt op 8 november met hen besproken, een aantal aspecten zoals openingstijden 
willen wij bespreken vóór officiële verlening van de vergunning om te voorkomen dat 
Hotel Gaming BV alleen nog in de bezwarenperiode een formele reactie kan geven 
op hun vergunning.      

Portefeuille Dragt



Onderzoek beleving Hamershof en parkeren
Het college heeft besloten dat de gemeente meer regie neemt in de Hamershof. Er 
moet meer tempo in het proces komen en meer samenhang tussen 
projecten. Hiervoor is Lout van der Hoeven als nieuwe projectleider aangesteld. 
Partijen gaan gezamenlijk de visie van 2014 actualiseren en uitbreiden met een 
ruimtelijk / economische paragraaf. Hierin worden toekomstscenario's opgenomen 
voor de Hamershof, met speciale aandacht voor toenemende leegstand en 
eventuele alternatieve bestemming voor de randen. 

In september heeft onderzoeksbureau SAMR in opdracht van gemeente, 
ondernemers en eigenaren een belevingsonderzoek gedaan. Bezoekers zijn 
gevraagd naar hun mening over de Hamershof en de plannen voor de gebouwen en 
openbare ruimte. De resultaten worden worden verwerkt in de visie. 

Ook is gevraagd naar de mening over eventuele invoering van een blauwe zone. 
Hieruit komt dat de meerderheid geen parkeerproblemen ervaart, maar ook dat een 
meerderheid geen bezwaar heeft tegen invoering van een blauwe zone. In de 
klankbordgroep waarin alle betrokken partijen zijn vertegenwoordigd, is afgesproken 
dat een voorstel wordt uitgewerkt voor invoering van parkeerregulering dat recht 
doet aan de uitkomst van het onderzoek. 

Het ontwerp voor het openbaar gebied wordt op dit moment uitgewerkt. Nog in 2016 
wordt een ontwerp gepresenteerd, dat gefaseerd uitgevoerd zal worden. De fasering 
is afhankelijk van de voortgang van andere projecten in de Hamershof. De eerste 
fase - rond de nieuwe Bling/Greefhorst locatie - zal naar verwachting eind 
2017 worden aangelegd. 

Er zijn tijdens de informatieve raadsbijeenkomst van 29 september voor de 
toekomstige situatie van de Hamershof een aantal ontsluitingsmodellen getoond. 
Daarvan worden er 3 uitgewerkt. In alle modellen zit een extra ontsluiting naar de Vd 
Postlaan ter hoogte van de Jumbo. Als de modellen zijn uitgewerkt zal een 
bijeenkomst worden belegd met de belanghebbenden. Hierna worden ze ter 
besluitvorming aan de raad voorgelegd. 

Tenslotte heeft het college een reservering gedaan in het fonds maatschappelijke 
voorzieningen voor herinrichting van het openbare gebied en aanleg infrastructuur. 
Hiervoor wordt een raadsvoorstel voorbereid.

Gezamenlijke aanpak kantorenlocatie de Horst

Het kantorenbeleid van Leusden omvat enerzijds het verminderen van m² kantoor en 
anderzijds het stevig inzetten op kansrijke kantoorlocaties. Zo worden er op de 
Buitenplaats geen kantoren meer gebouwd en wordt op Princenhof  gewerkt aan de 
transformatie van verouderde kantoorpanden naar andere functies.  

De Horst echter, is aangemerkt als DE kantorenlocatie van Leusden: centraal 
gelegen bij de A28, ruim van opzet, kwalitatief goede openbare ruimte en moderne, 
goed onderhouden kantoorpanden. Ondanks de grootschalige opzet kenmerkt het 
terrein zich door de menselijke maat die bij Leusden past. Ruim 65 bedrijven zijn er 
actief. 



Om de Horst te versterken  willen we het monotone karakter en de grootschaligheid 
doorbreken, zowel qua ondersteunende functies als qua grootschaligheid van de 
panden. Wij streven naar een duidelijk gezicht en meer dynamiek, zodat de locatie 
weer toekomstbestendig wordt. Om deze ambitie te realiseren hebben wij met 
vastgoedeigenaren, ondernemers en de provincie Utrecht de handen ineengeslagen. 
Financiële bijdragen van voorgaande partijen maken een activatietraject mogelijk, 
waarbij gedurende een jaar wordt gewerkt aan het versterken van zichtbaarheid, 
bereikbaarheid, voorzieningen, netwerken en kantoor ondersteunende functies. 

Uiteindelijk doel is een goed functionerend platform van vastgoedeigenaren en 
ondernemers, die het activatietraject de Horst zelfstandig voortzetten, en 
kantorenlocatie De Horst weer neerzetten als aantrekkelijke vestigingslocatie voor 
ondernemers.

Invoering swim experience als onderdeel Leusden fit

Aan het activiteitenprogramma LeusdenFit is Swim Expercience toegevoegd. SRO 
en AFAS zijn de initiatiefnemers van Swim Expercience. Swim Expercience is een 
uitdagend, leuk en leerzaam zwemprogramma waarbij kinderen binnen verschillende 
thema`s nog beter leren omgaan met alle facetten van water. Met het behalen van 
een zwemdiploma wordt de basis gelegd. Dit is het startbewijs, maar het echte werk 
gaat daarna beginnen: nog meer waterervaring opdoen. Met de Swim Expercience 
krijgen kinderen extra ‘tools’ voor een leven lang veilig zwemplezier en het maakt ze 
weerbaarder in onverwachte situaties. Dit sluit naadloos aan bij de doelstellingen van 
LeusdenFit. De Swim Expercience start in januari 2017 en is beschikbaar voor alle 
basisschoolleerlingen van groep 5 t/m 8 uit Leusden en Achterveld. Initiatiefnemers 
SRO, AFAS en LeusdenFit zijn nog op zoek naar meer sponsors. De gemeente heeft 
zich voor dit jaar garant gesteld.

Portefeuille Van Beurden

Ruimtelijke Agenda Leusden 
 
De Ruimtelijke Agenda Leusden is een gezamenlijke agenda van de provincie 
Utrecht en de gemeente Leusden. Op 2 november 2016 ondertekenden 
gedeputeerde Pim van den Berg en wethouder Erik van Beurden bijgaande agenda. 
 
Beide partijen verwachten met de uitvoering van de agenda beter samen te werken 
en snellere en betere resultaten te boeken. Dit door gezamenlijk mensen en 
middelen in te zetten, kennis en ervaringen te delen en ruimtelijke ambities en 
opgaven te koppelen. De agenda wordt actueel gehouden, kent geen eindtijd en 
wordt wanneer nodig herijkt. 
De agenda vormt ook een goede basis voor bespreekpunten tijdens ambtelijke en 
bestuurlijke overleggen en werkbezoeken.
 
De agenda bevat 4 ontwikkelopgaven en 1 actie die de komende jaren in 
samenwerking worden uitgevoerd en waarvoor afspraken zijn vastgelegd. 
De ontwikkelopgaven zijn: 

1. opstellen inpassingsplan Hertekop-Schutterhoeflaan;
2. uitvoeren convenanten Groene Valleilint (Den Treek-Henschoten, De Boom 

en Groene Agenda);



3. opstellen kernrandzonevisie Ursulineweg-zuid & Burgemeester Buiningpark 
e.o. (zo’n visie is nodig om rode ontwikkelingen buiten de rode contour van de 
Provinciale Ruimtelijke Visie mogelijk te maken);

4. opstellen Publiek Programma van Eisen voor centrum voor duurzame 
maatschappelijke initiatieven op de voormalige gemeentewerf (naar het 
voorbeeld van het knooperf Achterveld, vormt een uitnodiging om met 
creatieve en duurzame voorstellen te komen).

De opgenomen actie is "Evalueren Knooperf bij Achterveld".
Voor nadere informatie zie de hoofdstukken 2 en 3 van de agenda. 
 
Hoofdstuk 1 bevat onderwerpen (de omgevingsvisies voor stedelijk en buitengebied, 
de Regionale Ruimtelijke Visie en uitnodigingsplanologie, ontwikkelingen 
werklocaties Buitenplaats/Plantage, Vrijkomende Agrarische Bebouwing etc.) 
waarvoor geen samenwerkingsafspraken zijn opgenomen, maar waarvoor provincie 
en gemeente wel overleg hebben en afstemming zoeken. Wanneer de onderwerpen 
vragen om het maken van samenwerkingsafspraken dan kunnen zij alsnog als 
ontwikkelopgaven of acties worden opgenomen. 

Regionale ruimtelijke visie en omgevingsvisies Leusden 
Visieontwikkeling voor een blijvend vitale en krachtige gemeente Leusden. 
 
U heeft bij de behandeling van de Woonvisie (9 juni 2016) bij motie punt 1.3 van het 
raadsbesluit aangevuld met de volgende tekst:
 “De gemeente gaat in deze raadsperiode een brede maatschappelijke discussie 
(hierna: “BMD”) voeren met de inwoners in Leusden en Achterveld over de toekomst 
van Leusden. Centraal staat de vraag of, hoeveel en waar groei nodig is om het 
voorzieningenniveau in de toekomst te kunnen handhaven en een vitale en krachtige 
gemeente te blijven.“

Deze motie wordt door ons als volgt uitgelegd:
- u wilt een brede discussie met de inwoners van Leusden over wat nodig is 

om ook na 2025 een vitale en krachtige gemeente te blijven en welk 
inwonertal daarvoor noodzakelijk is;

- deze discussie wordt inhoudelijk afgestemd met en loopt gelijk op met de 
visieontwikkeling voor het stedelijk en buitengebied;

- op basis van de uitkomsten neemt u een besluit over de BMD;
- rekening houdend met uw besluit over de BMD wordt de visieontwikkeling 

voor het stedelijk gebied en het buitengebied voortgezet.

Relatie tussen BMD en omgevingsvisies. 
De visies gaan over de ruimtelijke ontwikkeling tot 2030. In de Woonvisie is 
aangegeven dat na 2025 vrijwel geen locaties voor woningbouw beschikbaar zijn. De 
uitkomsten van de discussie of Leusden na 2025 qua woningaantal wil (blijven) 
groeien om een vitale en krachtige gemeente te blijven kan van grote invloed zijn op 
de inhoud/de thema’s van de visies. Besluitvorming hierover vindt dan ook als 
onderdeel van de visies plaats.

Voorgestelde aanpak. 
Om de BMD goed te kunnen voeren is het nodig om door middel van eenduidige 
informatie voor iedereen een gelijk speelveld te creëren. Dit vormt fase 1. 
De vragen die hierbij aan de orde zijn: wat verstaan we onder een vitale en krachtige 
gemeente en welke trends en ontwikkelingen zijn van belang om dit te blijven? 



Deze trends en ontwikkelingen worden vertaald naar de kwalitatieve en kwantitatieve 
effecten op de voorzieningen als Leusden in 2025 en daarna ongeveer hetzelfde 
aantal inwoners houdt. Deze effecten worden getoetst bij externe experts.

Uit de analyse blijkt of en tot welke omvang het nodig is te groeien in inwonertal. De 
uitkomsten van de analyse worden aan u gepresenteerd.
Als Leusden na 2025 nog moet blijven groeien om vitaal en krachtig te blijven is de 
vervolgvraag aan de orde waar dan de mogelijke zoekgebieden voor deze woningen 
zijn. 

In fase 2 vindt de BMD plaats. Deze discussie gaat over: 
- de aangehaalde “wat - vraag”;
- (als de uitkomst van de “wat – vraag” leidt tot de noodzaak van groei) 

richtinggevende uitspraken over de zoekrichtingen voor de vraag waar deze 
woningen te bouwen. 

Hiervoor worden gesprekken met  stakeholders gevoerd en wordt een 
internetconsultatie gehouden. Deze consultatie zal ook ingaan op thema’s, 
vraagstukken en mogelijke oplossingen voor de visieontwikkeling, omdat er een 
sterke relatie tussen beide bestaat. 

De uitkomst van de BMD wordt onderdeel van onze Omgevingsvisies.
Wij stellen u grofweg de volgende fasering en planning van de BMD voor. 
Fase 1 is vooral intern georiënteerd, vindt plaats in januari/februari 2017 en wordt 
afgesloten met een presentatie aan uw raad. 
Fase 2 kent de volgende fasen:

1. Bijeenkomst voor aftrap BMD en actieve communicatie om deze onder de 
aandacht te brengen. 

2. Internetconsulatie. 
3. Brede discussiebijeenkomst. 
4. Wij streven naar behandeling van de uitkomsten van de BMD en de visies 

voor het stedelijke en het landelijk gebied in de raad van juli 2017. 

Met deze planning van de BMD kan de uitkomst worden meegenomen in de inbreng 
en besluitvorming over de Regionale Ruimtelijke Visie. Over de planning daarvan en 
de wijze waarop u hierbij wordt betrokken informeren wij u separaat.

Voortgang diverse verkeersprojecten (H'veldseweg Zuid/Ben 
Ponbaan, kruising Noorderinslag)

Variantenstudie Hamersveldseweg-zuid
We zetten in op zorgvuldige communicatie met de bewoners langs het deel 
Hamersveldseweg tussen Grasdrogerijweg en Burgemeester van de Postlaan. 
Daarna zullen wij u een kredietvoorstel doen toekomen  voor de reconstructie 
Hamerseveldseweg Zuid (2e kwartaal 2017).  Daarna zal de verbinding 
Grasdrogerijweg - Ben Ponbaan worden aangesloten. Vanzelfsprekend worden 
andere (direct)belanghebbenden vooraf in de gelegenheid gesteld  hun zienswijze op 
de variantenstudie kenbaar te maken zodat deze signalen uit de samenleving in het 
besluitvormingstraject kunnen worden meegenomen.

Derde spoor Pon/bevoorrading Pon  
In december 2016 wordt de nieuwe in- en uitgang van Pon in gebruik genomen. 
Gelijktijdig wordt de bestaande hoofdingang voor vrachtverkeer aan de Klepelhoek 
definitief gesloten. Vanaf dat moment gaan de opleggers die (personen)auto’s 



vervoeren via de Ben Pon Baan rijden. Om de nieuwe in-uitgang  aan de zuidzijde in 
gebruik te kunnen nemen moest het bestaande spoor door ProRail worden ingekort. 
Ter compensatie moest daarvoor wel een derde spoor worden aangelegd. Door de 
ingebruikname van de nieuwe in-uitgang zal het wegverkeerslawaai langs de 
Zuiderinslag afnemen. De vrachtwagens die Pon van onderdelen voorzien blijven 
overigens wel via de Zuiderinslag rijden (alleen het gedeelte tussen de Groene Zoom 
en de rotonde in de Zuiderinslag).

Grasdrogerijweg
Na afronding van de ruimtelijke procedure kan het ontbrekende gedeelte van de 
Grasdrogerijweg worden aangelegd. De verwachting is dat deze werkzaamheden in 
de eerste helft van 2017 kunnen  worden afgerond. Dit wil niet zeggen dat de 
Grasdrogerijweg dan (volledig) kan worden opengesteld voor autoverkeer. Wanneer 
de mogelijkheid wordt gebonden om van de Ben Pon Baan via de Grasdrogerijweg 
naar de Hamersveldseweg te rijden is de verwachting dat het aantal auto’s op de 
Hamersveldseweg-zuid substantieel zal toenemen. In zijn huidige deplorabele staat 
kan deze groei niet op verantwoorde wijze worden verwerkt. Daarom wordt tijdelijk 
een afsluiting van de Grasdrogerijweg ingesteld in afwachting van de reconstructie 
van de Hamersveldseweg-zuid. 

Reconstructie kruispunt Noorderinslag-Groene Zoom-Heiligenbergerweg
Dit project wordt in 2017 opgestart. De provincie stemt in met ons voorstel om de 
subsidie die bestemd was voor de aanleg van een rotonde op het kruispunt 
Heiligenbergerweg/Lockhorsterweg over te hevelen naar het project ‘herinrichting 
van het kruispunt Groene Zoom-Noorderinslag-Heiligenbergerweg’. 

Voor de aanpassing/verruiming van dit kruispunt was al een (VERDER)subsidie van 
5 ton toegekend. Met de overgehevelde bijdrage van € 220.000,- moet nog 
€ 280.000,- aan gemeentelijke middelen worden vrijgemaakt om dit kruispunt 
‘toekomstvast’ te maken. Deze kosten kunnen worden gedekt uit de Reserve 
bovenwijkse voorzieningen. Het kredietvoorstel zal u in de tweede helft van 2017 
worden toegezonden.

Stand van zaken OV-concessie

Een dezer dagen doet de rechter uitspraak in de zaak die Connexxion heeft 
aangespannen tegen de concessieverlening aan Syntus. Indien Connexxion in het 
ongelijk wordt gesteld gaat de nieuwe dienstregeling van Syntus in op 11 december 
2016. Op dit moment wordt gewerkt aan de realisatie van een nieuwe halteplaats 
langs de Randweg. Hier zullen de spitsbussen die een directe verbinding bieden 
tussen station Amersfoort CS en  De Horst halteren. Ook het aantal 
fietsparkeerplekken langs de ‘centrale as’ wordt aanzienlijk uitgebreid. Dit is nodig 
omdat gebruikers van de vervallen lijn 77 voortaan langs de Noorderinslag zullen 
(moeten) in- en uitstappen. Aangenomen mag worden dat velen van hen de fiets als 
voortransportmiddel gaan gebruiken. 
Op 28 november wordt in ons gemeentehuis een informatiebijeenkomst gehouden 
waar de nieuwe dienstregeling wordt toegelicht. De nieuwe dienstregeling wordt 
korte tijd daarvoor door Syntus openbaar bekendgemaakt. 

Stand van zaken IKC Berkelwijk



(In het Strategisch Integraal Huisvestingsplan onderwijs Leusden 2015-2030 (SIHOL) 
zijn voor de 7 niet MFC’s in Leusden 3 clusters gevormd voor de realisatie van 3 
Integrale Kindcentra(IKC). 

IKC Berkelwijk is reeds gestart. Het college is op 11 oktober akkoord gegaan met 
afronding Onderzoeksfase IKC MKC Berkelwijk. Voor de komende tijd staan de 
volgende stappen gepland:

1. Afronding haalbaarheidsonderzoek: Schoolbesturen Vereniging Montessori 
Onderwijs Leusden (VMOL ‘t Ronde) en Stichting Voila (de Heerd en de 
Holm) hebben onder leiding van de gemeente Leusden een 
haalbaarheidsonderzoek gedaan voor de locatie in Berkelwijk. In grove vorm 
zijn de  primaire vragen rond haalbaarheid ‘past het’ en ‘komen en gaan’ 
positief beantwoord. De resultaten van de onderzoeksfase zijn vastgelegd in 
een fasedocument. Dit document wordt in november door alle partijen 
ondertekent.

2. Beschikbaar stellen voorbereidingskrediet van € 300.000,- (incl. btw). Deze 
wordt beschikbaar gesteld via de Najaarsnota (begrotingswijziging met 
nummer 2016-1037).

3. Europese aanbesteding om te komen tot het aanstellen van een project 
manager. Het aanbestedingstraject bevindt zich in de gunningsfase. Na 
gunning zal de projectmanager en de beoogd bouwheren (beide 
schoolbesturen) het verdere ontwerp, aanbesteding, bouw en beheersproces 
vorm geven. Gemeente treedt dan terug in de toetsende rol. 

4. Samen met de bouwheren (schoolbesturen) de communicatie starten met de 
omwonenden, ouders en de wijk.

Verder zal de gemeente, na het communicatietraject met de omwonende en de wijk, 
haar aandeel leveren in:

- de kredieten voor de bouw van IKC MKC Berkelwijk (voorzien in SIHPL)
- de herziening van de buitenruimten en infrastructurele voorzieningen
- in het realiseren van de benodigde bestemmingsplanwijziging, 

Het budget voor het onderzoeksfase en de voorbereidingskrediet ád € 350.000,- zal 
in mindering gebracht worden op de reservering voor het project (voor de 2 
schoolbesturen ) in SIHLP. Medio 2017 zal het totaal investeringsvolume als college 
en raadsvoorstel ingediend worden.

Portefeuille Overweg

Essentaksterfte verspreidt zich in Leusden

Sinds enige tijd heerst er een schimmelziekte die aanzienlijke schade veroorzaakt bij 
essen. De ziekte verspreidt zich d.m.v. sporen in de lucht, waardoor bestrijden 
onmogelijk is.

De aantasting door de schimmelziekte is ingrijpend en veel verspreid. Vooral jonge 
takken sterven in eerste instantie af en de afgestorven takken herstellen niet. Bij 
aanhoudende aantasting sterft een groot gedeelte van de kroon en zelfs de gehele 
boom af. De aantasting gaat elk groeiseizoen verder. In de snelheid van aantasting 
zit variatie, maar een aantasting veroorzaakt elk jaar meer schade omdat er 
meerdere takken afsterven en de boom in vitaliteit afneemt. 



Als grotere hoeveelheden bomen sterven, leidt dit tot een verlies aan natuur en 
landschap. In totaal heeft de gemeente Leusden ongeveer 1500 essen in beheer.

De komende weken gaat de gemeente een inventarisatie maken van de bomen die 
gekapt moeten worden. De verwachting is dat het in Leusden in de eerste instantie 
om ruim 100 bomen zal gaan. In de maand november en december zal de gemeente 
de zieke bomen gaan kappen.

Het zijn met name bomen die langs hoofdwegen, fiets en voetpaden staan en waar 
de veiligheid niet van gegarandeerd kan worden.
Op de plekken waar de bomen verwijderd worden zal daar waar mogelijk en 
wenselijk in het voorjaar van 2017 weer nieuwe bomen van een andere soort 
aangeplant worden.

Allonge Biezenkamp

Het college is de Allonge 2016 bij de Samenwerkingsovereenkomst Biezenkamp 
aangegaan met Heijmans Vastgoed. De Allonge dient om de bestaande 
samenwerking met Heijmans contractueel te actualiseren en aan te passen aan de 
gewijzigde kaders van het project Biezenkamp zoals die door de raad in 2014 en 
2016 zijn vastgesteld.

Eind 2014 heeft de raad besloten tot een grote planwijziging in de Biezenkamp, 
waarbij o.m. het U blok gerenoveerd wordt en wordt afgezien van 
de voorgenomen bouw van het blok Byzantijn. Deze planwijzigingen, plus het feit dat 
een aantal tijdgebonden afspraken uit de samenwerkingsovereenkomst Biezenkamp 
2007 achterhaald waren, maakt het noodzakelijk een aanvullende overeenkomst met 
Heijmans te sluiten over de Biezenkamp. In deze overeenkomst wordt het 
privaatrechtelijke afsprakenkader weer in overeenstemming gebracht met het 
gewijzigde raadskader (besluit planwijziging 18-12-2014 nr 238365) en de 
planologische kaders (de 2 nieuwe bestemmingsplannen die raad eerder dit jaar 
inmiddels al heeft vastgesteld). 
 
De wijzigingen in de Allonge 2016 hebben effecten op hoogte en momentum van 
betalingen over en weer ten opzichte van het vorige kader uit 2007 en 2014, maar 
niet op het saldo van de grondexploitatie en evenmin op het financiële risicoprofiel 
van de gemeente.

Sociaal Domein

Herijking VVE beleid inclusief financiering kinderdagopvang en peuterspeelzaalwerk
De kwaliteit van kinderopvang en peuterspeelzaal gaat omhoog en werkende ouders 
kunnen straks ook kinderopvangtoeslag aanvragen voor de peuterspeelzaal. Dat 
staat in twee wetsvoorstellen die minister Lodewijk Asscher van SZW 31 oktober 
2016 naar de Tweede Kamer heeft gestuurd.
Het wetsvoorstel Harmonisatie kinderopvang en peuterspeelzaalwerk regelt dat 
werkende ouders ook recht krijgen op kinderopvangtoeslag voor opvang in een 
peuterspeelzaal. Als onderdeel van het wetsvoorstel Harmonisatie kinderopvang en 
peuterspeelzaalwerk is het kabinet voornemens de decentralisatie-uitkering 
Versterking peuterspeelzaalwerk van de Wet OKE stop te zetten. De korting op de 
decentralisatie-uitkering voor het onderdeel ‘versterking peuterspeelzaalwerk’ 
bedraagt voor de gemeente Leusden structureel € 64.800. In het wetsvoorstel 



Innovatie en kwaliteit kinderopvang worden de kwaliteitseisen voor kinderopvang en 
peuterspeelzalen gelijk getrokken. Beide wetten moeten per januari 2018 van kracht 
worden. Daarnaast hebben de minister en de VNG bestuursafspraken gemaakt voor  
verdere harmonisatie van kinderopvang en peuterspeelzalen. Met deze nieuwe 
afspraken moeten gemeenten zich inspannen voor voldoende en financieel 
toegankelijk aanbod in een voorschoolse voorziening voor alle peuters waarvan de 
ouders géén recht hebben op kinderopvangtoeslag. Het einddoel is dat alle peuters 
naar een voorschoolse voorziening kunnen gaan. Het kabinet stelt via een ingroeipad 
€ 60 miljoen beschikbaar aan gemeenten voor het uitbreiden van het voorschoolse 
aanbod voor peuters waarvan de ouders geen recht op kinderopvangtoeslag hebben. 
Gemeenten hebben al de wettelijke taak om voor peuters met een risico op een 
achterstand in het onderwijs een aanbod voorschoolse educatie (VVE) te doen. Deze 
wettelijke taak blijft bestaan. Het college werkt aan een nieuw beleidsnotitie VVE en 
Kinderopvang voor de inzet van de middelen en het vergroten van het aanbod voor 
alle Leusdense peuters waarvan de ouder(s) géén recht heeft op een 
kinderopvangtoeslag.

Ontwikkelingen bijstandsuitkeringen
We zien al maanden lang een stevige toename van het aantal bijstandscliënten. U 
bent hierover geïnformeerd via informatieavonden, de najaarsnota en de Monitor 
Sociaal Domein van juni 2016. Het college beseft zich dat deze informatie relatief 
algemeen is geweest. Daarom zal volgend op deze RIB een separate rapportage 
worden toegestuurd met specifieke informatie en analyse rond het onderwerp 
Sociale Zekerheid. Een deel van die informatie zal ook worden opgenomen in de 
Monitor Sociaal Domein van december. In de toekomst zal alle integrale informatie 
hierin worden opgenomen. 

Manitoba

De gemeente heeft afgesproken dat Manitoba de ruimte mag verhuren aan derden. 
Ook heeft de gemeente de garantie afgegeven de zaal 4x per jaar te huren voor 
personeel gerelateerde zaken. Dit is een garantie, dus ook al wordt de zaal minder 
gehuurd, dan kan er toch gefactureerd worden. Verder wordt er nagedacht om 
Manitoba te vragen om het verkeer te regelen bij evenementen. Hiervoor kan een 
structurele vergoeding worden afgesproken, waarmee het vraagstuk structureel te 
zijn opgelost.
  


